
Poštovane kolege, 
 

Čast mi je što sam opet u prilici da prisustvujem savetovanju trgovinskih sudova, 
da vas pozdravim i poželim uspešan rad. 
 

I ovom prilikom žalim da istaknem društveni značaj efikasnosti rada sudova, u 
ostvarenju sudske vlasti. Trgovinski sudovi, ubuduće privredni sudovi, kao sudovi 
specijalizovane nadležnosti zauzimaju značajno mesto u vršenju sudske vlasti, i to pre 
svega zbog materije u kojoj postupaju.  

Privredni razvoj zemlje i transformacija privrednih društava koja se trenutno 
sprovodi u Republici Srbiji, direktno su pod uticajem efikasnosti i načina rada trgovinskih 
sudova. Upravno zbog toga, obaveza je svih nas da damo svoj doprinos da trgovinsko 
sudstvo postane bolje i efikasnije, i samim tim potpomognemo privredni razvoj zemlje. 

 
Poznato vam je da je u toku reforma pravosuđa, koji se u svemu sprovodi shodno 

Nacionalnoj strategiji reforme pravosudnog sistema, uvođenjem nove organizacije i 
nadležnosti pravosudnih organa.  

Reforma pravosuđa prvenstveno je uzrokovana potrebom države i njenih građana 
za efikasnijim i bržim radom sudova radi uspostavljanja vladavine prava i pravne 
sigurnosti. Cilj je da sudstvo postane nezavisno, efikasno, odgovorno i transparentno. 
Samo takvo sudstvo dovodi po ostvarenja ustavnog načela o pravu na pravično suđenje. 

 
U novoj mreži sudova, u privrednom sudstvu nije došlo do velikih promena. 

Delom i zbog činjenice da je samo trgovinsko sudstvo pokazalo spremnost i volju da se 
prilagođava novonastalim promenama u društvu, da menja ono što nije dobro, ali i 
iskazalo nameru da zadrži sve ono što je dobro. U tom smislu, mišljenja sam da je 
održavanje savetovanja trgovinskih sudova, koje se održava sa ciljem ujednačavanja 
sudske prakse, potrebno zadržati i u narednom periodu. Ovo iz razloga što je isto 
koncipirano tako da sudije neposredno izražavaju svoje stavove i iznose pravnu 
argumentaciju, na koji način se dolazi do zajedničkih zaključaka i stavova, što sigurno 
doprinosi boljem kvalitetu rada i ujednačavanju sudske prakse trgovinskih sudova.  

 
Ministarstvo pravde,  kao deo izvršne vlasi, koje ima zakonsku obavezu da 

obezbedi materijalne uslove za pravilan i redovan rad sudova, trudi se, da i u uslovima 
nedostatka novčanih sredstava, obezbedi materijalna sredstva dovoljna  za ostvarenje tih 
ciljeva.  

 
Da je to tako, dokazuje i činjenica da se ovo Savetovanje održava, kao i da je na 

savetovanju prisutan značajan broj sudija i sudijskih pomoćnika iz svih trgovinskih 
sudova.  

Takođe, u svim trgovinskim sudovima, u saradnji sa USID-om, uveden je Sistem 
za automatskog vođenje predmeta, na koji način je ispunjen i cilj postizanja pune 
transparentnosti rada i postupanja tih sudova. Plan Ministarstva je da se navedeni sistem 
uvede u sve sudove, i iskreno se nadam da će isti biti i ostvaren.   

Ministarstvo pravde će i u narednom periodu, u okviru svoje nadležnosti, kao i 
raspoloživih sredstava, preduzimati sve što je potrebno, da se postignuti napredak zadrži, 



a tamo gde napretka nije bilo, ili ga nije bilo dovoljno, pomogne i sprovede dodatno 
angažovanje u cilju postizanja vladavine prava i pravne sigurnosti, ali iznad svega, u cilju 
vraćanja poverenja građanja u pravosudni sistem Republike Srbije. Samo takvo sudstvo 
nam omogućuje i Evropsku integraciju i postizanje vizne liberalizacije. 

Svesni smo da je za postizanje takvog cilja ponekad potrebno preduzeti i neke 
nepopularne mere kao i da ćemo nailaziti na različita viđenja činjenica i na mnoga 
neslaganja.  

Međutim, kada se postupa u dobroj nameri, transparentno, objektivno i dosledno, 
sa opšteprihvaćenim ciljem onda i uspeh treba da bude izvestan. 

 
Svima nama želim da po okončanju reforme i početkom nove mreže sudova, 

osetite zadovljstvo i ponos što ste deo jednog dobrog pravosudnog sistema, i što možete 
dati i svoj doprinos njegovom uspehu ali i napretku.  

Za početak želim vam uspešan rad ovog savetovanja, profesionalno zadovoljenje i 
dobro druženje. 

 
  


